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NIEUWSBRIEF 

 

Nummer 2                                  September 2019 
 

Aan : raad, college, griffie, gemeentesecretarissen van gemeenten Medemblik en Opmeer 

 
Doel en inleiding 
Voor u ligt de 2de nieuwsbrief van de Rekenkamercommissie. Met informatie over te verwachten wetgeving 
voor lokale rekenkamers, de stand van zaken van onderzoeken, regionale lopende activiteiten en een 
aankondiging van een halfjaarplan 2020. Tot slot is het onderzoek afvalstoffenheffing ingezonden voor 
feedback.  

 
 
Wist u dat: er wetgeving op komst is voor versterking lokale rekenkamers? 

 

Er komt wetgeving om de positie van de decentrale rekenkamers te verbeteren. 

De ministerraad gaf in april 2019 groen licht voor het voorstel van de ministers 

Ollongren van Binnenlandse Zaken en Hoekstra van Financiën.  

Gemeenten kunnen volgens het voorstel, dat voor advies naar de Raad van 

State is gestuurd, niet meer een zogeheten ‘rekenkamerfunctie’ instellen. Nu 

kan een gemeente naar eigen inzicht invullen hoe de taken van de rekenkamer  

ingevuld worden. Zo zijn er gemeenten waarin een aparte commissie van de 

gemeenteraad de taken van de rekenkamer op zich genomen heeft of waar 

raadsleden lid zijn van de rekenkamercommissie. Die  mogelijkheden worden dus geschrapt. Volgens de 

plannen mogen wel één of twee gemeenteraadsleden als adviseur worden toegevoegd aan de rekenkamer. 

En de rekenkamers mogen ook onderzoek doen naar privaatrechtelijke rechtspersonen waar gemeenten 

contracten mee sluiten. Zo kunnen ze beter onderzoeken of gemeentegeld in bijvoorbeeld het sociaal 

domein goed wordt besteed. 

De tekst van het wetsvoorstel en van het advies van de Raad van State worden openbaar bij indiening bij de 

Tweede Kamer. De verwachting is dat indiening de komende maanden plaatsvindt.  

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2019/04/12/decentrale-rekenkamers-worden-versterkt 

 

Doemee onderzoek 
De RKC heeft de resultaten van het  Doemee onderzoek van de NVRR 

ontvangen. Dit Doemee onderzoek ligt ook in de lijn van het verzoek van de 

raden om meer onderzoek samen met andere gemeenten te doen. Door 

externe onderzoekers is het beleid van 47 gemeenten getoetst aan het VN-

verdrag Handicap. Gemeenten hebben een belangrijke rol bij de 

implementatie van dit verdrag dat in 2016 door 160 landen, waaronder 

Nederland, is geratificeerd. Een van de conclusies van de onderzoekers is 

dat een meerderheid van de gemeenten die hebben deelgenomen aan het 

onderzoek zich bevinden in de verkennende fase voor inclusiebeleid. 

De RKC heeft de bevindingen zowel voor de gemeente Medemblik als voor Opmeer samengevat in een 

tweetal rekenkamerbrieven. Het doel is deze brieven binnenkort naar de raden te sturen.  
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Het onderzoek Duurzaamheid Eigen Bedrijfsvoering komt in november naar de raad 
Dit onderzoek is uitgevoerd voor de gemeente Medemblik. De Nota van Bevindingen is gereed.  
Eind september / begin oktober 
bespreken we de Bestuurlijke Nota van 
het rapport met de portefeuillehouder 
van Medemblik. Met de bestuurlijke 
reactie en ons nawoord is het rapport 
compleet. We bieden het begin november 
aan de gemeenteraad aan, ter bespreking 
in de commissievergadering van 14 
november. Het onderzoek gaat over eigen 
gebouwen, mobiliteit, afvalstromen en 
openbare verlichting. Een tipje van de 
sluier: de gemeente Medemblik geeft 
vaak het goede voorbeeld, maar voor de 
toekomst is meer nodig. 
 
Naast het onderzoeksrapport hebben we ook een samenvatting gemaakt op 2 A4’tjes, met de belangrijkste 
figuren en resultaten. 

 
Regionale ontwikkelingen en onderzoeken 
Op 11 juli 2019 is er een regionaal overleg geweest tussen de Rekenkamercommissies van de zeven 
Westfriese gemeenten. Onder andere zijn de verschillende onderzoeken met elkaar gedeeld. Zo heeft de 
RKC SED een onderzoek uitgevoerd naar de doorwerking van 2 van haar rapporten (over de kwaliteit van 

raadsvoorstellen en de programmabegroting). Dit rapport is nu in de 
fase van bestuurlijk wederhoor. In Hoorn is de doorwerking van haar 
rapport uit 2012 over grote projecten recent in september afgerond. 
Lees verder 
Als mogelijk onderwerp voor een nieuw gezamenlijk onderzoek stond 
het woonbeleid centraal. Een extern deskundige heeft een toelichting op 
het onderwerp gegeven. Gesproken is over woningwet 2015, woonvisie, 
woningtoewijzingssysteem, huisvestingsverordeningen en 
prestatieafspraken tussen gemeenten, woningcorporaties en 
huurdersverenigingen. Het onderwerp ‘prestatieafspraken ‘ had het 
meeste draagvlak. Momenteel oriënteren de RKC’s zich om te kijken of 
het zinvol is dit onderwerp regionaal of lokaal te onderzoeken.  

 
Jaarplan 2020 
Net als alle jaren sturen wij in het eerste kwartaal van 2020 ons jaarverslag en jaarplan naar de raden. 
Omdat Nelleke Domburg en Henk Wokke in mei 2020 afscheid nemen van de RKC zal het plan voor 2020 
over een halfjaar gaan. Wel zullen wij zoals gebruikelijk in november/december onderwerpen voor 
onderzoek inventariseren. Ook u kunt onderwerpen voor onderzoek met uw te onderzoeken vragen 
opsturen naar: rekenkamer@medemblik.nl  
 

Wist u dat: de regionale RKC’s een rapport hebben ingestuurd voor de Goudvink?  
Het rapport over de afvalstoffenheffing in Westfriesland is ingezonden voor de 

NVRR Goudvink. Dit is een landelijke prijs voor het beste rekenkamerproduct 

van Rekenkamer(commissie)s van gemeenten, provincies en waterschappen. 

Belangrijke criteria voor de Goudvink vormen de technische kwaliteit en de 

doorwerking. De jury geeft feedback en in november wordt de winnaar bekend 

gemaakt. Lees verder. 

https://www.nvrr.nl/bibliotheek/87078/Grote-Projecten-Hoorn-Sturen-en-beheersten-in-de-tegenwoordige-tijd
mailto:rekenkamer@medemblik.nl
https://www.nvrr.nl/goudvink

